
Dagsorden         
 

SB-møde den 23/8, 2023 kl. 17:30 – 20:00, lokale S20 

 

1. Velkommen til nye medlemmer af skolebestyrelsen og velkommen tilbage til et nyt skoleår for resten af SB (ved Caroline) 

• Præsentationsrunde 

• Introduktion til skolebestyrelsens arbejde, samt igangværende opgaver 
 

2. Evaluering af skoleudviklingssamtalen med skoleleder og områdeleder, 17. august (fælles diskussion) 

• Hvordan fungerede formen på SUS’en? Skal vi fortsætte på samme måde til næste år? 

• Hvad har vi som skolebestyrelse (og ledelse) fået ud af SUS’en? 
• Hvad er de vigtigste indsigter vi tager med os fra gruppediskussionerne?  
• Hvordan kommer vi videre med udviklingen af kvalitet og trivsel i vikartimer herfra? Hvad er de næste skridt? 

 

3. Mediestrategi forud for Københavns Kommunes budgetforhandlinger for 2024 (diskussion og beslutning) 

• Skal vi forsøge – for sidste gang – at skabe medieopmærksomhed omkring folkeskolernes/RG 1’s toiletforhold? Hvordan kan 
skolebestyrelsen bidrage til, at spørgsmålet om utidssvarende toiletter får fornyet mediedækning, så børne- og 
ungdomspolitikkernes forslag om millioninvestering i kommunens skoletoiletter får størst mulig gennemslagskraft? 

• Skal vi forsøge at skabe medieopmærksomhed omkring forslaget om cykelsti i Mimersgade, som SB har været involveret i? 
 

4. Orientering om forsøg med ny mobilpolitik på RG2 (ved Johan) 
• Hvornår skal den nye mobilpolitik evalueres? Hvad med RG1? 

 
5. Cykler i skolegården på RG1. Et stigende antal forældre er om morgenen begyndt at parkere deres cykler og ladcykler i skolegården, 

hvor de mindste stiller op, inden de går op i klasserne (ved Line) 

• Hvordan får vi stoppet denne tendens og informeret forældrene om, at cykler skal parkeres uden for skolen? 
 

6. Orientering om de bevilgede midler til midlertidig ekstra rengøring og soignering af elevtoiletter på RG1 (ved Martin) 
• Er der kommet ekstra rengøring?  Evt. foreløbig evaluering? 



 
7. Møde for kontaktforældre i efteråret (orientering ved Katrine og Line) 
8. Skole og Forældres landsmøde og kursustilbud, samt andre møder og arrangementer i efteråret 2023 (orientering ved Caroline) 
9. Eventuelt  

 
Referat 

SB-møde den 23/8-2023 
 
Tilstede: Caroline Lillelund (foræld.rep.), Line Cappelen (foræld.rep.), Johanne Schjødt (foræld.rep.), Sandra Schrøder Holm Wolsgaard 
(foræld.rep.), Frederik Thorup Hansen (foræld.rep.), Johan Vinde Larsen (medarb.rep.), Juliet Goodall (medarb.rep.), Brian Hilskov 
(ledelse), Martin Wåhlin (ledelse)     

Afbud: Cristina Bramsen (foræld.rep.), Katrine Svendsen (foræld.rep.) 

Elevrepræsentanter: Ikke tilstede 

Referat: Inemette Frandsen 

 
 

 
1 SB = Skolebestyrelsen 

   Drøftelse / Orientering Aftalt / Vedtaget Ansvarlig 

1 Velkommen til nye 
medlemmer af 
skolebestyrelsen og 
velkommen tilbage til et 
nyt skoleår for resten af 
SB1  

- Præsentationsrunde 
- Introduktion til 
skolebestyrelsens 

Caroline 
- Alle rundt om bordet præsenteres, 
hvorefter der gives en kort 
introduktion til arbejdet i SB.  
 
Nyindtrådte i bestyrelsen er:  
 
- Sandra S. H. Wolsgaard (foræld.rep.) 
- Frederik Thorup Hansen(foræld.rep.) 
- Juliet Goodall (medarb.rep.) 
 

  



 
2 SUS = Skoleudviklingssamtale. Samtalen er planlagt til at finde sted én gang i løbet af skoleåret og denne samtale var den første. I samtalen deltager SB, skolens ledelse, repræsentanter fra Området og 
Områdechefen.  
3 OC = Områdechef 
4 ELR = Elevrådet 

arbejde, samt 
igangværende opgaver 
 

 
 

2 Evaluering af 
skoleudviklingssamtalen 
med skoleleder og 
områdeleder, 17. august  

- Hvordan fungerede 
formen på SUS2’en?  
- Skal vi fortsætte på 
samme måde til næste 
år? 
- Hvad har vi som 
skolebestyrelse (og 
ledelse) fået ud af 
SUS’en? 
- Hvad er de vigtigste 
indsigter vi tager med os 
fra 
gruppediskussionerne?  
 
 
 

 

 Drøftelse:  
Der er enighed blandt de medlemmer 
af SB, der deltog i SUS´en, at formen 
gav god mening.  
Gruppediskussion i blandede grupper 
om skolens fokuspunkt (”En god 
skoledag med vikar”) var givende – det 
var rigtig godt, at mange elever deltog 
med deres perspektiver. Rigtig god 
proces og et meget kvalificeret input til 
det videre arbejde med fokus.  
Desuden enighed om at 
rammesætning med udgangspunkt i 
data var godt.   
 
Fremadrettet opmærksomhed på at 
Line (OC3) bliver klædt på inden SUS, 
så fokuspunkt og datagrundlag er 
kendt.  
 
Vigtigste indsigter fra 
gruppediskussionerne:  
 
- Vigtigt hvordan vi taler om 
vikardækning. 
- Hvad er et godt undervisningsmiljø? 

Aftalt: 
Det videre arbejde med udviklingen af 
kvalitet og trivsel i vikartimer:   
 
1) Caroline, Katrine og Johanne der 
faciliterede gruppediskussionerne, 
skriver deres noter sammen til ét 
dokument og sender til resten af SB. SB 
fylder deres noter på.  
Når dette er gjort, skal opgaverne 
fordeles og ELR4 inddrages.  
 
2) Der gives en status på arbejdet til SB 
om tre måneder (november) og ved 
næste SUS i marts. 
 

 



- Stor forskel på hvad der kræves af 
vikaren på de forskellige klassetrin.  
- ”Kontrakt” mellem lærer og elever, og   
lærernes betydning for vikartimernes 
forløb.   
- Elevernes fortælling om, at der er 
mulighed for ”gang-i-gaden”, når der er 
vikar. Tale med eleverne om, hvad der 
fungerer, når der er vikar.  
- Eleverne fortæller, at det er vigtigt, at 
vikaren ikke er forvirret – ok at vikaren 
siger, at man skal bruge 5 min. til at 
danne sig overblik over, hvad der skal 
laves.  
- Vigtigt at vikaren har materiale eller 
en aktivitet klar.  
- Nysgerrighed på, om der i de ældre 
klasser er andet end vikardækning, der 
kunne fungere fx arbejde hjemmefra 
med opgave.  
- Eleverne i udskolingen (8./9. klasse) 
vil gerne at deres timer vikardækkes, da 
de er tæt på afgangsprøverne.  
 

 
3 Mediestrategi forud for 

Københavns Kommunes 
budgetforhandlinger for 
2024  

- Skal vi forsøge – for 
sidste gang – at skabe 
medieopmærksomhed 
omkring 

 Drøftelse:  
Historikken omkring toiletforholdene 
på RG1 og cykelstierne i Mimersgade 
ridses op.  
 
Toiletter:  
Der er budgetforhandlinger i 
slutningen af måneden og SB drøfter, 

Aftalt:  
Toiletter:  

1) SB kontakter journalister for at få 
fornyet fokus på toiletforholdene.  
 
2) SB genfremsender tidl. tilsendte 
materiale til BUU under overskriften: ”Vi 
holder os stadig…” 

 
 
Caroline 
 
 
Caroline 
 
 



folkeskolernes/RG 1’s 
toiletforhold?  
Hvordan kan 
skolebestyrelsen bidrage 
til, at spørgsmålet om 
utidssvarende toiletter får 
fornyet mediedækning, så 
børne- og 
ungdomspolitikkernes 
forslag om 
millioninvestering i 
kommunens skoletoiletter 
får størst mulig 
gennemslagskraft? 
 
- Skal vi forsøge at skabe 
medieopmærksomhed 
omkring forslaget om 
cykelsti i Mimersgade, 
som SB har været 
involveret i? 

 

om vi endnu en gang kan få 
medieopmærksomhed.  
 
Enighed om at vi skal gøre 
opmærksom på, at det fortsat er 
nødvendigt, at der gøres noget ved 
toiletforholdene på RG1.  
SB drøfter strategi ift. at nå politikerne 
gennem direkte henvendelse til 
medlemmerne af BUU, gennem 
pressen og gennem opslag på sociale 
medie (Facebook).  
 
Martin har holdt møde med Lars 
Forsberg, der vil udarbejde en rapport 
til politikerne.   
 
Cykelsti i Mimersgade:  
Enighed i SB om at bede Lokaludvalget 
om at løfte opgaven med at gøre 
opmærksom på forslaget om cykelsti i 
Mimersgade.   
 
 

3) Opslag på SOME, hvor der gøres 
opmærksom på, at vi stadig holder os -  
 
 
Cykelsti i Mimersgade:  
1) Cykelsti i Mimersgade sendes videre 
til Lokaludvalget.  
 
 
 

Cristina 
 
 
 
 
Cristina 

4 Orientering om forsøg 
med ny mobilpolitik på 
RG2 (ved) 
- Hvornår skal den nye 
mobilpolitik evalueres?  
- Hvad med RG1? 
 

Johan 
Drøftelse:  
SB orienteres om forsøg med 
mobilpolitik på RG2. Forsøget er som 
følger:  
 
- 6. årgang afleverer deres telefoner 
ved dagens start og telefonerne 
udleveres ved dagens slutning.  

Aftalt: 
1) Pkt. tages op på næstkommende SB-
møde.  
 
2) SB tjekker www.mobilfriskole.dk 
 

 

http://www.mobilfriskole.dk/


- 7.-9. klasse afleverer deres telefoner 
ved undervisningens start og udleveres 
i pauser, da mobilerne bruges som 
betalingsmiddel.  
 
ELR skal inddrages i processen med 
endelig udarbejdelse af 
mobiltelefonpolitik.  
 
Spørgsmål omkring lovgivning, 
erstatning skal undersøges. 
Opbevaringsløsninger skal ligeledes 
undersøges. 
 

5 Cykler i skolegården på 
RG1. Et stigende antal 
forældre er om morgenen 
begyndt at parkere deres 
cykler og ladcykler i 
skolegården, hvor de 
mindste stiller op, inden 
de går op i klasserne (ved 
Line) 

- Hvordan får vi stoppet 
denne tendens og 
informeret forældrene 
om, at cykler skal 
parkeres uden for 
skolen? 
 

 Drøftelse:  
SB drøfter, at mange forældre vælger 
at medbringe cykler i skolegården, når 
de afleverer deres børn om morgenen. 
Dette giver udfordringer i en skolegård, 
hvor der i forvejen er mange børn og 
voksne.  

Aftalt: 
1) Der bestilles skilte med cykler i gården 
forbudt 
2) SB skriver ud til forældrene   
 
 

 

6 Orientering om de 
bevilgede midler til 
midlertidig ekstra 

Martin 
Orientering: 
Ekstra rengøring og soignering er 
fortsat ikke sat i værk!  

  



 
Til kommende møde(r): Næste møde den 21/9 2023 

• Mobilpolitik 
• Ekstra soignering  og rengøring af toiletter 
 
 
 

rengøring og soignering af 
elevtoiletter på RG1  
- Er der kommet ekstra 
rengøring?  Evt. foreløbig 
evaluering? 
 

Pengene fra Overførelssessagen er 
kommet, men KK Rengøringsservice er 
endnu ikke gået i gang med at løse 
opgaven.   
  

7 Møde for kontaktforældre 
i efteråret  
 

Katrine og 
Line Orientering: 

Kontaktforældremøde med SB bliver i 
start november.  
 

  

8 Skole og Forældres 
landsmøde og 
kursustilbud, samt andre 
møder og arrangementer 
i efteråret  
 

Caroline 
Orientering: 
5/9 kl. 17-19 - SB-netværk Nørrebro 
19/9 kl. 17-20 - Skole og Forældre - 
gratis kursus om SB´s arbejde med 
budget 
21/9 kl. 17.30-20.00 - SB-møde              
27/10-28/10 - Skole og Forældre – 
efterårskursus om inklusion (fredag kl. 
17-21.30 er gratis) 
2/11 kl. 16.30-19.00 – Fælles SB-møde 
17/11-18/11 – Skole og Forældres 
Landsmøde, Hotel Nyborg Strand 
 

  

9 Eventuelt  
 

 • Møde mellem forældreråd og SB 
ligger i januar.  

  


